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SK 0150/26/2009 
 

Protokół Nr XXVI/2009 
z sesji Rady Gminy 

z dnia 8 czerwca 2009 r. 
 

1. Otwarcie sesji i powitanie zebranych. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Wybór Sekretarza Obrad.  
4. Sprawozdanie z pracy międzysesyjnej: 

- Przewodniczącego Rady Gminy, 
- Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, 
- Przewodniczącego Komisji Oświaty, 
- Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, 
- Radnych, 
- Wójta Gminy. 

5. Wystąpienia sołtysów. 
6. Wolne wnioski i zapytania. 
7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia „Planu Odnowy Miejscowości 

Ząbrowo”.  
8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia „Planu Odnowy Miejscowości 

Stare Pole”.  
9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia „Planu Odnowy Miejscowości 

Kraszewo”.  
10. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie w budŜecie gminy środków 

stanowiących fundusz sołecki.  
11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia w 2009 roku pomocy 

finansowej przez Gminę Stare Pole Powiatowi Malborskiemu.  
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu. 
13. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 
14. Komunikaty.  
15. Zatwierdzenie protokółu Nr XXV/2009 z Sesji Rady Gminy z 28 kwietnia 2009 r. 
16. Zamknięcie Sesji Rady Gminy.  

 
Ad.1. 

O godzinie 1500 Przewodniczący Rady Gminy otworzył XXVI sesję witając wszystkie 
zebrane osoby. 
 
Ad.2. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, Ŝe sesja jest prawomocna do podejmowania 
uchwał. 
 
Ustawowy skład rady    - 15 
Obecnych  - 11 
Nieobecnych   - 4 
 
Nieobecni radni to: Pan Krzysztof Piekart, Pani Magdalena Roman, Pani ElŜbieta Kołodziej i 
Pan Wiesław Kujawa. 
 
Ad.3. 

Na sekretarza obrad wybrano radną Panią Jadwigę Staniszewską. Za jej kandydaturą 
głosowało 11 radnych, 4 osoby nieobecne. 
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W tym punkcie posiedzenia przybyła Pani Magdalena Roman. 
 
Ad.4. 
 Sprawozdanie z pracy międzysesyjnej: 
1. Przewodniczący Rady Gminy: 

− udział w przygotowaniach i uczestnictwo w Festiwalu Pieśni Maryjnej; 
− udział w spotkaniu seniorów; 
− udział w sesjach powiatowych; 
− spotkanie z mieszkańcami Starego Pola w sprawie drogi osiedlowej; 
− wynegocjowanie 6 miejsc na kolonie w Łebie dla biednych dzieci i znalezienie 

sponsora, który ufundował 15 miejsc na wakacje w Kudowie Zdroju i Pradze; gmina 
musi zapewnić wychowawcę z kwalifikacjami. 

2. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej: 
− opowiedział o kontroli w Gminnym Ośrodku Kultury i Sportu oraz w Gminnej 

Bibliotece Publicznej w Starym Polu; powiedział, Ŝe konieczny jest remont sufitu         
i sali widowiskowej w GOKiS, remont klatki schodowej w bibliotece; zobligował 
Pana Dyrektora GOKiS o dostarczenie wydruków rozmów telefonicznych; pochwalił 
Panią Anną Popławską – Płachta za jej zaangaŜowanie w prowadzenie biblioteki; 
dodał, Ŝe nie kandyduje na Wójta. 

3. Przewodnicząca Komisji Oświaty: 
− udział w posiedzeniu Komisji Oświaty dotyczącej stanu i wykorzystaniu obiektów 

sportowych; radni zwrócili uwagę na chuliganów, którzy przesiadują wieczorami na 
stadionie; zaapelowała, Ŝeby policja zajęła się tymi chuliganami; 

− Komisja Oświaty była przeciwna udzielenia Powiatowi Malborskiemu pomocy 
finansowej w wysokości 1,7 mln zł;  

− udział w Festiwalu Maryjnym; 
− udział w Dniu Seniora; 
− udział w Święcie Szkoły. 

4. W zastępstwie Pani Przewodniczącej Komisji Rolnictwa głos zabrał Wiceprzewodniczący 
Rady Gminy: 
− Komisja Rolnictwa teŜ była przeciwna udzielenia Powiatowi Malborskiemu pomocy 

finansowej w wysokości 1,7 mln zł; 
 
W tym punkcie posiedzenia przybył Pan Piotr Płachta. 
 
5. Pani Magdalena Roman miała zapytanie, czy istnieje moŜliwość ingerowania w sprawie 

bałaganu na prywatnych posesjach. 
6.Wójt przedstawił swoje sprawozdanie na piśmie. Do przedstawionych informacji nie 
zgłoszono zapytań ani uwag.  
 
Ad.5. 
 Jako pierwsza głos zabrała Pani sołtys Złotowa Katarzyna Jońca, która miała 
zapytania: o brak kursu autobusu do Złotowa, na jakich zasadach Pan Latocha świadczy 
usługi transportowe oraz czy istnieje moŜliwość zrobienia remontu w świetlicy 
zaadaptowanej na kaplicę. 
 Pan Kazimierz Lipiec miał zapytanie czy moŜna przestawić tablicę informacyjną 
opisującą połoŜenie gminy, gdyŜ wprowadza ona dezinformację. 
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 Wójt odpowiedział, Ŝe musi być ona umiejscowiona na terenie gminnym, aby nie 
płacić za dzierŜawę gruntu, dlatego nie moŜna jej przestawić. 
 Sołtys Ząbrowa Pan Janusz Tuleja miał zapytanie o brak kursu autobusu do Ząbrowa.  
 
Ad.6. 
 Pani Beata Grzesik miała zapytanie czy juŜ coś wiadomo o utworzeniu straŜy gminnej. 
 Wiceprzewodniczący Rady Gminy miał zapytanie czy jest juŜ jakieś porozumienie z 
Agencją Nieruchomości Rolnych w sprawie drogi na osiedlu elbląskim. 
 Pani Magdalena Roman miała zapytanie czy planowany jest wywóz przedmiotów 
wielkogabarytowych. 
 
Ad.7. 
 Pani Lucyna Szymańska powiedziała, Ŝe w marcu br. gmina złoŜyła w Urzędzie 
Marszałkowskim wnioski o dofinansowanie w ramach działania Odnowa i Rozwój Wsi 
dwóch zadań: budowa świetlicy w Kraszewie i budowa ciągu pieszo- rowerowego Stare Pole 
- Ząbrowo. Jednym z załączników do wniosku były zatwierdzone przez radnych w drodze 
uchwały Plany Odnowy Miejscowości Stare Pole, Ząbrowo i Kraszewo. W planach tych 
przewidziano realizację zadań w okresie 7 lat 2009-2015 włącznie. Jedną z uwag zgłoszonych 
przez instytut dokonujący oceny wniosków jest to, iŜ rok 2009 jako rok przyjęcia Planu 
Odnowy Miejscowości nie moŜe być zaliczany do okresu 7-letniego. W związku z 
powyŜszym proponuje się przyjęcie uchwały zmieniającej wydłuŜającej do 2016 r. realizację 
zadań zawartych w Planie Odnowy Miejscowości. 
Do przedstawionych informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań. 
Uchwała Nr XXVI/182/2009 Rady Gminy zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Planu 
Odnowy Miejscowości Ząbrowo została podjęta jednogłośnie. Za podjęciem głosowało 12 
radnych, 3 osoby nieobecne. Stanowi ona załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Ad.8. 
 Pani Lucyna Szymańska powiedziała, Ŝe zmiana dotyczy wydłuŜenia okresu realizacji 
zadań do 2016 r. Analogicznie jak we wcześniejszej uchwale. 
Do przedstawionych informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań. 
Uchwała Nr XXVI/183/2009 Rady Gminy zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Planu 
Odnowy Miejscowości Stare Pole została podjęta jednogłośnie. Za podjęciem głosowało 12 
radnych, 3 osoby nieobecne. Stanowi ona załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Ad.9. 
 Pani Lucyna Szymańska powiedziała, Ŝe zmiana dotyczy wydłuŜenia okresu realizacji 
zadań do 2016 r. Analogicznie jak we wcześniejszej uchwale. 
Do przedstawionych informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań. 
Uchwała Nr XXVI/184/2009 Rady Gminy zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Planu 
Odnowy Miejscowości Kraszewo została podjęta jednogłośnie. Za podjęciem głosowało 12 
radnych, 3 osoby nieobecne. Stanowi ona załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Pan Przewodniczący ogłosił 15 minutową przerwę. 
 
Pani ElŜbieta Kołodziej przybyła na posiedzenie. 
 
Ad.10. 
 Pani Skarbnik przedstawiła ustawę o funduszu sołeckim. W myśl ustawy to Rada 
Gminy decyduje, czy zostanie wyodrębniony fundusz sołecki. Ustawa ma na celu zwiększenie 
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aktywności sołectw. Z powodu wejścia w Ŝycie tej ustawy w 20 lutego br. Rada Gminy musi 
do 30 czerwca podjąć decyzje czy zostanie w przyszłym roku w budŜecie wyodrębniony ten 
fundusz. Rada Gminy na posiedzeniach stałych komisji pozytywnie zaopiniowała projekt tej 
uchwały. 
Do przedstawionych informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań. 
Uchwała Nr XXVI/185/2009 w sprawie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie w budŜecie 
gminy środków stanowiących fundusz sołecki została podjęta jednogłośnie. Za podjęciem 
głosowało 13 radnych, 2 osoby nieobecne. Stanowi ona załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Ad.11. 
 Pani Skarbnik powiedziała, Ŝe na posiedzeniach komisji stałych Rady Gminy sprawa 
została szczegółowo omówiona. W dniu 24 lipca 2008 r. została podjęta uchwała w sprawie 
udzielenia w 2009 roku pomocy finansowej przez Gminę Stare Pole Powiatowi 
Malborskiemu przy realizacji zadania w zakresie przebudowy drogi powiatowej Nr 
2936G/0935 w gminie Stare Pole. Powiat składał na to zadanie wniosek o dofinansowanie ze 
środków unijnych do Regionalnego Programu Operacyjnego. W wyniku rozstrzygnięcia 
powiat dostał dofinansowanie w wysokości 85 %, dlatego konieczne jest dostosowanie 
uchwały Rady Gminy do wysokości dofinansowania. Propozycja Wójta Gminy, aby 
wspomóc Powiat kwotą w wysokości 300 tys. zł. 
Do przedstawionych informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań. 
Uchwała Nr XXVI/186/2009 zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia w 2009 roku pomocy 
finansowej przez Gminę Stare Pole Powiatowi Malborskiemu została podjęta jednogłośnie. 
Za podjęciem głosowało 13 radnych, 2 osoby nieobecne. Stanowi ona załącznik nr 5 do 
protokołu. 
 
Ad.12. 
 Pani Skarbnik przedstawiła zmiany w budŜecie gminy na 2009 r. Pierwsza zmiana 
dotyczy zmniejszenia kwoty pomocy finansowej dla Powiatu z 1.702,193 zł na kwotę 300 tys. 
zł. Wprowadza się do budŜetu dotację dla GOKiS w wysokości 5.000 zł na remont dachu. 
Prowadzone są rozmowy z mieszkańcami budynku GOKiS w celu partycypacji w kosztach 
remontu dachu. W przypadku nie wyraŜenia zgody na udział w kosztach, zostanie 
wyremontowany dach tylko w części naleŜącej do GOKiS. Jest to kwota 125.000 zł. 
Zmniejszone zostały wydatki szkoły o 4.000 zł i przedszkola o 2.000 zł. Te 6.000 zł zostaje 
przeniesione do planu finansowego Ośrodka Pomocy Społecznej. Zwrot kwoty w wysokości 
1.460 zł do budŜetu państwa z powodu nienaleŜnie pobranych świadczeń w latach 
wcześniejszych. 1.010 zł ze sprzedaŜy kosiarki rotacyjnej zostanie przekazane na paliwo dla 
straŜy granicznej. 
Do przedstawionych informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań. 
Uchwała Nr XXVI/187/2009 w sprawie zmiany budŜetu Gminy na 2009 rok została podjęta 
jednogłośnie. Za podjęciem głosowało 13 radnych, 2 osoby nieobecne. Stanowi ona załącznik 
nr 6 do protokołu. 
 
Ad.13. 

Wójt poinformował o otrzymanym dofinansowaniu dla gminy na budowie kanalizacji 
w Królewie.  
Na zgłoszone zapytania odpowiedzi udzielił Pan Wójt: 

− Przewoźnik zapewniał, Ŝe będą zachowane kursy. Busy jeŜdŜą po trasach, gdzie jest 
wyremontowana droga; Pan Latocha zobowiązał się do przekazania informacji czy 
wznawia kursy do Ząbrowa i Złotowa. Marszałek musi wydać pozwolenie na 
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dodatkowe kursy. Do końca roku młodzieŜ szkolna będzie dojeŜdŜać do Starego Pola 
autobusem szkolnym bezpłatnie. 

− Przedstawiciel Agencji Nieruchomości Rolnych miał porozmawiać ze swoimi 
doradcami w sprawie rozwiązania tego problemu. Na dzień dzisiejszy nie ma jeszcze 
odpowiedzi i porozumienia. 

Zaprosił sołtysów oraz Komisję Rolnictwa na spotkanie, które odbędzie się 17 czerwca br. o 
godz. 1000 w sprawie organizacji doŜynek w Urzędzie Gminy. 

− Większość radnych jest za utworzeniem straŜy gminnej. Wójt odbędzie rozmowę z 
prezesem firmy Radar System 15.06 br. w Urzędzie Gminy. 

 
Pani Sekretarz odpowiedziała, Ŝe właściciele mają obowiązek utrzymywać porządek 

na swoich posesjach. Mówi o tym ustawa oraz uchwała Rady Gminy. Są podejmowane 
działanie przeciwdziałające bałaganowi na prywatnych podwórkach. Wywóz przedmiotów 
wielkogabarytowych zostanie zorganizowany, jak będzie zgłoszone zapotrzebowanie na tę 
akcję.  

Pan Tadeusz Burdyński odpowiedział na zgłoszone zapytanie dotyczące remontu 
kaplicy w świetlicy. Powiedział, Ŝe GOKiS nie posiada funduszy na ten remont, gdyŜ nie 
pobiera opłat za wykorzystanie świetlicy jako kaplicy. Zaproponował, aby mieszkańcy zrobili 
remont we własnym zakresie. 

Wójt powiedział, Ŝe Agencja Nieruchomości Rolnych kontroluje przeznaczenie 
nieruchomości przekazanych przez nich nieodpłatnie gminom. 

Sołtys Ząbrowa Pan Janusz Tuleja miał zapytanie, co będzie z dowozami w wakacje, 
kiedy autobus szkolny przestanie kursować. 

Pan Jarosław Szturmowski powiedział, Ŝe nie moŜna zostawić ludzi bez transportu. 
Przedsiębiorstwo Latocha nie brało pod uwagę kursów do Ząbrowa. Dodał, Ŝe rozmawiał z 
właścicielem „Aś Rydwan”. Ta firma, mogłaby wozić, ale tylko w przypadku 
zakwestionowania przetargu, który wygrała firma „Latocha”. 

Wójt powiedział, Ŝe gmina wystąpi do Urzędu Marszałkowskiego. Firma „Latocha” 
pozbawiła znaczną część gminy dojazdu. Przedsiębiorstwo bez zgody Marszałka nie moŜe 
wprowadzać Ŝadnych zmian do rozkładu. 
 
Ad.14. 
 Przewodniczący Rady Gminy podziękował nauczycielom przedszkola za 
zorganizowanie Dnia Dziecka, GOKiS za Dzień Seniora, Szkole za Święto Szkoły. 
 
Ad.15. 

Za zatwierdzeniem protokołu z XXV sesji Rady Gminy z 28 marca 2009 r. głosowało 
13 radnych, 2 osoby nieobecne. 
  
 
Ad.16. 

Wobec wyczerpania się porządku obrad Przewodniczący zamknął XXVI sesję Rady 
Gminy o godzinie 1630. 
 
 
Protokół sporządziła: 
Katarzyna Golińska 
 
Sekretarz obrad      Przewodniczący Rady Gminy 
Jadwiga Staniszewska              Jan Pawlina 


